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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Proszê Pani¹ Minister o zajêcie siê spraw¹ i pomoc w ratowaniu szpitala w Jastrzêbiu-Zdroju. Temat,

który prosi³bym rozwa¿yæ, dotyczy rozporz¹dzenia ministra zdrowia z dnia 30 sierpnia 2009 r., za³¹cz-
nik nr 1 pkt 3b, w sprawie œwiadczeñ gwarantowanych z zakresu rehabilitacji leczniczej (DzU nr 140,
pozycja 1145). Uprzejmie proszê o przyjrzenie siê mo¿liwoœci wyd³u¿enia okresu rehabilitacji dzieci z za-
burzeniami wieku rozwojowego w oœrodku lub oddziale dziennym dla jednego œwiadczeniobiorcy powy-
¿ej stu dwudziestu dni w roku kalendarzowym.

Do tej pory dzieci z zaburzeniami wieku rozwojowego po wykorzystaniu stu dwudziestu osobodni ko-
rzysta³y z mo¿liwoœci przed³u¿enia rehabilitacji na podstawie zgody dyrektora wojewódzkiego oddzia³u
NFZ. Obecne przepisy nie ustosunkowuj¹ siê do mo¿liwoœci przed³u¿enia, co mo¿e byæ rozumiane jako
wprowadzenie limitu przydzia³u osobodni do stu dwudziestu rocznie, bez wzglêdu na potrzeby dzieci
niepe³nosprawnych.

U dzieci niepe³nosprawnych ze sprzê¿onymi dysfunkcjami systematycznoœæ i czêstotliwoœæ rehabili-
tacji maj¹ wrêcz zasadnicze znaczenie w terapii, a co za tym idzie, w ich dalszym rozwoju. Pozbawienie
ich mo¿liwoœci przed³u¿enia specjalistycznej kompleksowej rehabilitacji w negatywny sposób wp³ynie
na efekty prowadzonej dotychczas ci¹g³ej rehabilitacji, co przyczyni siê do regresu w ich rozwoju i po-
gorszenia siê stanu ich zdrowia. Proponowane zmiany z ca³¹ pewnoœci¹ przyczyni³yby siê do optymalne-
go rozwoju dzieci dotkniêtych przez los, jak równie¿ da³yby im szansê na samodzielne funkcjonowanie
w przysz³oœci.

Mam nadziejê, ¿e Pani Minister przyjrzy siê tej sprawie i pozytywnie siê do niej ustosunkuje, gdy¿
sprawnoœæ chorych dzieci le¿y w interesie nas wszystkich.
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